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У ПРОФСПІЛКОВИХ ОРГАНІЗАЦІЯХ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ КОНКУРСИ ПРОФЕСІЙНОЇ МАЙСТЕРНОСТІ

Генеральний директор
Павло Павлишин у своєму
виступі поінформував деле-
гатів конференції про стан
справ із заробітною платою
на підприємстві. Зокрема, як
повідомив Павло Яремович,
за п’ять років середня заро-
бітна плата персоналу РАЕС
зросла приблизно на сім
тисяч гривень: з 8200 у 2012
році до 15189 у 2017-му (очі-
кують на кінець року). При
цьому темпи зростання за-
робітної плати дещо знизи-
лися у 2014–2015 роках — на
7 та 8 відсотків. А у 2016 році
середня зарплата по станції
зросла на 26%. Однак цьо-
го року очікується стрімкий
спад зростання заробітної
плати — всього 11%.

«Одинадцять відсотків
сьогодні, в умовах швидко-
го зростання цін та порів-
няно з підвищенням зар-
плат у цілому по країні та в
промисловості більш ніж
на 20 відсотків, для такої
галузі, як атомна енерге-
тика, надто мало», — під-
креслює Павло Павлишин.

Також Павло Яремович
повідомив, що цьогоріч вда-
лося втримати щомісячну

премію для промислового
персоналу на рівні 30 відсот-
ків, а для непромислового —
15–16 відсотків. Крім того,
уже зарезервовано кошти на
премію до Дня енергетика у
розмірі 50% для всіх катего-
рій персоналу. Якщо вдасть-
ся зекономити, премія буде
більшою. 

«Але передусім потріб-
но думати про підвищен-
ня окладів працівників», —
наголосив керівник РАЕС і
виступив з пропозицією —
передбачити у Колективно-
му договорі збільшення мі-
німальної тарифної ставки
(посадового окладу) з 1,5 до
двох прожиткових мінімумів.
При цьому переглянути схе-
ми формування тарифних
ставок у бік збільшення в
межах доведеного фонду
оплати праці. Ця пропозиція
увійшла до Постанови кон-
ференції.

Критичною назвав си-
туацію, яка склалася на під-
приємстві в частині оплати
праці та соціального захис-
ту трудового колективу, го-
лова профспілкового комі-
тету Іван Мельник. «Нам
ніхто не пояснює, чому ба-
гатотисячний трудовий ко-
лектив державної компанії
«Енергоатом», від роботи
якого, не побоюся цього
слова, залежить безпека
держави, змушений працю-
вати «на межі виживання»,
тоді як інші енергогенерую-
чі підприємства, у тому чис-
лі й приватні, роль яких у
розвитку країни значно мен-
ша, перебувають у приві-
лейованому стані внаслідок
дискримінаційної тарифної
політики на виробництво
електроенергії. Я в жодно-
му разі не закликаю до по-
гіршення їх фінансування,

я закликаю до розумного,
до державницького підхо-
ду в управлінні енергетич-
ним комплексом України»,
— наголосив профспілковий
лідер.

За його словами, низь-
кий розмір заробітної плати,
зниження рівня комунально-
го, культурного, медичного
обслуговування аж ніяк не
сприяють престижності про-
фесії атомника та мешкан-
ця міста-супутника АЕС.
«Якщо це не зупинити сьо-
годні, завтра для всієї дер-
жави це буде занадто доро-
го коштувати», — сказав Іван
Мельник.

Голова профспілки за-
уважив, що адміністрації та
профспілковому комітету
НАЕК «Енергоатом» у найко-
ротший термін необхідно
вжити заходів для невід-
кладного розгляду в НКРЕКП
питання підвищення тарифу
на електроенергію для НАЕК
«Енергоатом» з урахуван-
ням першочергових витрат
для забезпечення безпечної

експлуатації енергоблоків,
участі у програмах міжна-
родного моніторингу безпе-
ки ядерної енергетики та
встановлення справедливо-
го співвідношення темпів
зростання заробітної пла-
ти працівників Компанії до
темпів зростання зарплати
по промисловості України. У
разі відмови НКРЕКП у задо-
воленні цих вимог — проф-
спілковому комітету Компа-
нії організувати масштабні
акції протесту. 

Крім того, Іван Михай-
лович наголосив на необхід-
ності продовження дії чинно-
го Колективного договору
НАЕК «Енергоатом» на 2018
рік. «У нинішніх умовах та
зважаючи на досвід колдо-
говірних процесів в інших
галузях економіки, вірогід-
ність добитися кращих умов
для трудового колективу по-
рівняно з чинним Колек-
тивним договором досить
низька, а вірогідність втрат
— висока», — сказав він.
Пропозиції голови проф-
спілкового комітету одного-
лосно підтримали делегати
та включили їх до постанови
конференції.

Іванна КОВБ
Фото Надії ТИМОФЄЄНКО

Про позачергові кон-
ференцїі на Запорізькій
та Хмельницькій АЕС — на
2-й стор.

Позачергові конференції трудових колективів
відокремлених підрозділів ДП НАЕК «Енергоатом»

На позачерговій конференції трудового колективу
Рівненської АЕС на порядку денному було два питання:
підвищення заробітної плати працівників ДП НАЕК
«Енергоатом» та формування позиції щодо пролонгації
чинного Колективного договору на 2018 рік.

Рівненська АЕС

Звання «Кращий за про-
фесією» за 8 спеціальнос-
тями виборювали 34 пред-
ставники чотирьох атомних
електростанцій України,
ВП «Атоменергомаш» і ВП
«Атомремонтсервіс». Пра-
во представляти свої під-
приємства їм дала перемо-
га у відбіркових етапах, які
проходили в їхніх цехах
упродовж року.

Вітаючи конкурсантів,
генеральний директор ВП
ЮУАЕС Володимир Лісні-
ченко побажав усім удачі,
везіння та перемоги.

Учасникам професій-
них конкурсів зичив пе-
ремоги й заступник гене-
рального директора ВП
ЮУАЕС з кадрів і соціаль-
ного розвитку Володимир
Авраменко. «У сучасному
світі жорстокої конкуренції

«золотий капітал» Компанії
у ваших особах дозволить
їй успішно розвиватися й
надалі».

У перший день загаль-
ногалузевого змагання учас-
ники пройшли теоретичну
частину, наступного — прак-
тичну. У процесі конкурсів
вони демонстрували свої
професійні навички, теоре-
тичну підготовку та вміння
застосовувати знання на
практиці. Крім того, моло-
ді фахівці обмінялися до-
свідом.

Оцінювали знання та
майстерність конкурсантів
комісії, до складу яких увійш-
ли висококваліфіковані фа-
хівці атомної галузі.

Про підсумки конкур-
сів профмайстерності — у
наступному номері «Атом-
ника України».

«Золотий капітал» Компанії
5–6 жовтня на Южно-Українській атомній електро-

станції відбулися щорічні конкурси професійної май-
стерності серед молодих працівників ДП НАЕК
«Енергоатом». ВП ЮУАЕС уже втретє приймає на своє-
му майданчику учасників цього загальногалузевого
змагання.

«Украина стала для ме-
ня родной. Независимая и
сильная, земля, которую
отстаивали многие поко-
ления украинских патрио-
тов, наши деды-прадеды,
должна быть украинской.
И хоть я на половину рус-
ский, но Украина — моя
родная страна, хочу, что-
бы здесь жили мои дети
и внуки, а также имели
право выбора и разно-
сторонние возможнос-
ти», — именно так гово-
рит Эдуард Троценко,
чистильщик участка №32
ГМЗ, участник АТО.

Родился Эдуард Ва-
лерьевич в Магаданской
области в г. Сусуман, а в
возрасте четырех лет вме-
сте с родителями пере-
ехал в Желтые Воды. Когда
Эдуард окончил шестой

класс, семья снова меняет
место жительства, теперь
едет уже в Якутию. Семейст-
во было к переездам при-
вычно, ведь глава семьи
был военным.

(Окончание на 3-й стр.)

14 ЖОВТНЯ — ДЕНЬ ЗАХИСНИКА УКРАЇНИ

Украина — моя Родина,
хочу, чтобы здесь жили
мои дети и внуки

Козацькому роду нема переводу
Окрім Дня захисника України 14 жовтня ми ще відзна-

чаємо День українського козацтва. Збіг не випадковий,
бо наші Захисники — справжні нащадки тих мужніх воїнів.
Такі, як бойові побратими Іван Татауров та Олександр
Писаренко (на фото). Вони пройшли пекло війни на сході
країни. Нині обидва служать у Національній поліції
України. З Атомпрофспілкою України їх поєднує щира
дружба, пов’язана із волонтерською діяльністю.

Про Івана Татаурова «Атомник України» розповідав не-
одноразово, а от з Олександром Писаренком, капітаном
національної збірної на Іграх Нескорених у Торонто, яка
переможно здобула 14 медалей, хоча брала участь у та-
ких змаганнях вперше, ми познайомилися нещодавно.
Ще коли відвідували наших Нескорених на одному із тре-
нувальних майданчиків у Києві (див. «АУ» №38), домови-
лися про зустріч та інтерв’ю після повернення з Канади.

І ось вони у нас в гостях, знайшовши шпаринку у щільному
графіку відвідування міністерств, відомств, редакцій ЗМІ. «Це
зоряний час збірної», — жартує Іван. «Тиждень-два — і все
стихне»,— каже Олександр. А поки що привітання, нагороди
від можновладців, високопосадовців… Можливо, згодом
«нагорі» й забудуть про чоловіків, які просто феєрично висту-
пили у Торонто. Але пам’ятатимемо ми, прості громадяни, як
пишалися національною збірною командою, як уболівали за
них, а отже, і за Україну, бо поранені бійці були її уособленням
— мужні, красиві, сильні, витривалі і нескорені. Якщо є в
України такі сини, такі захисники, її ніколи і нікому не здолати,
не підкорити!

Слава Україні! Героям слава! Ці слова, як і Гімн України,
лунали у Торонто часто, бо українців щиро вітала і підтриму-
вала діаспора, вона організовувала дружні зустрічі, на одну із
яких були запрошені Прем’єр-міністр Канади та Президент
України. 

(Закінчення на 3-й стор.)
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

У ПРОФСПІЛКОВИХ ОРГАНІЗАЦІЯХ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

У ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ

На внеочередной конфе-
ренции трудового коллектива
Запорожской АЭС делегаты
пролонгировали действую-
щий коллективный договор на
2018 год. Накануне этот же
вопрос обсуждался на заседа-
нии президиума НАЭК «Энер-
гоатом» и получил полную
поддержку.

Как отметил заместитель
председателя профсоюзного ко-
митета ЗАЭС Иван Здравчев,
поскольку наш колдоговор счи-
тается одним из лучших в час-
ти выполнения социальных га-
рантий, чтобы сохранить их на
будущий год, целесообразно
предложить администрации

НАЭК «Энергоатом» и Запорожс-
кой АЭС продлить действие
договора. 

В свою очередь, генераль-
ный директор ЗАЭС Александр
Остаповец подчеркнул, что счи-
тает этот документ достаточно
взвешенным в части защиты
прав трудового коллектива. А
заместитель генерального ди-
ректора Александр Кривцов
напомнил, что пролонгация

коллективного договора не
лишает трудовой коллектив
возможности вносить в него
изменения по мере необходи-
мости.

Кроме того, на конференции
рассмотрели еще один нема-
ловажный вопрос, касающийся
перспектив повышения заработ-
ной платы персонала атомной
электростанции. Так, в течение
2017 года на 37% выросла зар-
плата бюджетников, на 27% — в
промышленной отрасли. Но, к
сожалению, в сфере атомной
энергетики движения вперед в
этом вопросе не заметно, хотя
дирекция НАЭК ведет активные
переговоры с НКРЭ уже как
минимум полгода.

Чтобы максимально ускорить
этот процесс и добиться положи-
тельных результатов, делегаты
поручили профсоюзному коми-
тету НАЭК «Энергоатом» в рам-
ках действующего законодатель-
ства разработать программу
мероприятий по защите работ-
ников энергетической отрасли в
части повышения заработной
платы.

Людмила ГОТЫЧ

Позачергові конференції трудових колективів відокремлених підрозділів ДП НАЕК «Енергоатом»
Запорожская АЭС

Делегати конференції дору-
чили роботодавцю та профспіл-
ковому комітету ППО ДП НАЕК
«Енергоатом», продовжити строк
дії чинного Колективного договору
на 2018 рік. 

Враховуючи ситуацію, що скла-
лася у трудовому колективі у зв’язку
із затримкою темпів зростання за-
робітної плати працівників Компанії
відповідно до «Основних макроеко-
номічних показників економічного і
соціального розвитку України на 2017
рік», було запропоновано звернутися
до президента ДП НАЕК «Енерго-
атом» Юрія Недашковського та голо-
ви профспілкового комітету Енерго-
компанії Олексія Лича з пропозицією
терміново провести переговори з
представником Національної комісії,
що здійснює державне регулювання
у сферах енергетики та комунальних
послуг щодо невідкладного розгляду
питань.

Зокрема, підвищення тарифу
на електроенергію для ДП НАЕК
«Енергоатом» з урахуванням пер-
шочергових витрат на встановлен-
ня справедливого співвідношення
темпів зростання заробітної пла-
ти працівників Компанії до темпів

зростання заробітної плати у про-
мисловості України. Крім того,
перегляду «Порядку визначення
витрат на оплату праці, які врахо-
вуються у тарифах на розподіл
електричної енергії (передачу елект-
ричної енергії місцевими (локальни-
ми) електромережами), постачання
електричної енергії за регульова-
ним тарифом, передачу електричної
енергії магістральними та міждер-
жавними електричними мережа-
ми, виробництво теплової та ви-
робництво електричної енергії» з
метою збільшення складової вит-
рат на оплату праці при виробниц-
тві електроенергії на АЕС.

У разі відмови керівництва На-
ціональної комісії, що здійснює
державне регулювання у сферах
енергетики та комунальних послуг,
виконати вимоги представників
ДП НАЕК «Енергоатом» доручити
профспілковому комітету Енерго-
тома розробити заходи щодо за-
провадження в межах чинного за-
конодавства активних дій для за-
хисту соціально-економічних прав
працівників Компанії.

Делегати конференції були од-
ностайні у прийнятті рішень.

Хмельницька АЕС
Формування позиції трудового колективу щодо продовження дії

чинного Колективного договору ДП НАЕК «Енергоатом» на 2018 рік
та про критичну ситуацію, що склалася у трудовому колективі у
зв’язку із затримкою темпів зростання заробітної плати працівни-
ків Компанії згідно з «Основними макроекономічними показниками
економічного і соціального розвитку України на 2017 рік», — такі
два актуальні питання були розглянуті на позачерговій конференції
трудового колективу.

ПРОФКОМ ЗАПОРІЗЬКОЇ АЕС: ОЗДОРОВЛЕННЯ ТА ВІДПОЧИНОК

Відкриваючи дискусію,
Голова ФПУ Григорій Осовий
нагадав, що цього року Все-
світній день гідної праці
(WDDW) відзначався вдеся-
те і саме ФПУ свого часу ста-
ла ініціатором проведення
щорічно цього дня в Україні
заходів на захист працівників.
Кожного року Міжнародною
Конфедерацією Профспілок

визначається головний на-
прям боротьби за створен-
ня гідних умов праці. Нині
головна увага у світі спрямо-
вана на підвищення міні-
мальної зарплати та зарпла-
ти для усіх працівників.

Григорій Осовий повідо-
мив, що за підтримки Між-

народної організації праці
(МОП) розроблено та за
участі соціальних партнерів
реалізується програма «Гід-
на праця для України», у
рамках якої визначено пріо-
ритетні завдання, над якими
вестиметься робота аж до
2019 року.

Ситуацію у сфері праці
сьогодні в Україні лідер

профспілок охарактеризу-
вав як досить складну і наз-
вав низку факторів, якими
це обумовлюється, зокре-
ма, демографічною кризою,
низьким рівнем оплати пра-
ці та відкритістю кордонів, а
також відсутністю гідних
умов праці.

Під час круглого столу
відбулися панельні дискусії з
питань:

— Політика щодо заро-
бітної плати;

— Кваліфіковані кадри,
сучасні робочі місця —
умова конкурентоздатності
економіки;

— Трудові права праців-
ників та права профспілок у
проекті Трудового кодексу
України;

— Актуальність удоско-
налення політики управління
охороною праці в Україні;

— Негативний вплив по-
літики і практики дерегуляції
на безпеку праці і держав-
ний нагляд у цій сфері та ін.

У заході взяли участь
Національний координа-
тор Міжнародної організа-
ції праці в Україні Сергій
Савчук, перший заступник
міністра соціальної політики
України Ольга Крентовська,
представники центральних
органів виконавчої влади,
організацій роботодавців,
міжнародні експерти, нау-
ковці, керівники членських
організацій ФПУ.

Гідна праця — необхідна умова
економічного зростання країни

З нагоди Всесвітнього
дня дій за гідну працю,
який щорічно відзначаєть-
ся 7 жовтня, Федерація
профспілок України про-
вела круглий стіл на тему
«Гідна праця — продуктив-
на зайнятість, достойна
зарплата, сучасні безпеч-
ні робочі місця».

Осенью мы традицион-
но подводим итоги летнего
отдыха. Специалист проф-
кома Запорожской АЭС
Светлана Гаманец расска-
зала о том, где отдыхали
работники станции и члены
их семей.

В этом году профком рас-
пространял путевки на Черное
море — в санаторно-оздоро-
вительный комплекс «Гилея»
в Херсонской области, в по-
селке Лазурное. Работников
Запорожской АЭС принимали
также пансионат «Дорожник»
в Приморске и база отдыха
«Золотой Берег» в Бердянске.
Это уже на Азовском море.

В «Гилею» заезды нача-
лись с 10 июня и были на
протяжении всего лета до 2
сентября. Отдыхающих при-
нимали в двух-, трех-, четы-
рехместных номерах, где не-
давно был выполнен ремонт.
Семидневная путевка с трех-
разовым питанием стоила 392
грн. Всего было продано 1392
путевки. 

В пансионат «Дорожник»
заезды сроком на 10 дней
начались с 1 июня и продли-
лись по 9 сентября. Это были
одно- и двухкомнатные но-
мера, номера-люксы, а также
полюбившиеся всем пляжные
корпуса. В течение летнего
сезона было 10 заездов. 

База отдыха «Золотой бе-
рег» предоставила современ-
ные комфортабельные номе-
ра в спальном корпусе и в
деревянных срубах. Заезды
были организованы с 1 июня
по 17 сентября. Длительность
пребывания на базе отдыха
составляла 12 дней.

Специалист профкома
Елена Борисенко рассказа-
ла о детском отдыхе.

В этом году прекрасную
возможность отдохнуть за го-
родом получили 1410 детей в
возрасте от 6 до 14 лет. Из
этого количества к льготной
категории относятся 36 чело-
век, которые также прошли
летнее оздоровление. Это де-
ти-сироты и те, что лишенные
родительской заботы, дети-
инвалиды и из многодетных
семей, дети семей работни-
ков, пострадавших от ликви-
дации последствий аварии на
ЧАЭС.

300 мальчишек и девчо-
нок (из общего количества) в
возрасте от 6 до 10 лет отды-
хали в городском пришколь-
ном лагере «Улыбка», с кото-
рым профком Запорожской
АЭС сотрудничает вот уже на
протяжении десяти лет. Такая
форма времяпрепровожде-
ния ребят на каникулах очень
удобна для работающих роди-
телей. Самое главное — дети
под присмотром, плюс пита-
ние, плюс дневной сон, экс-
курсии, конкурсы, фестивали,
походы… и дважды в неделю
— бассейн.

Традиционно востребова-
ны путевки в летний детский
центр «Юность» в Кирилловке.
Сюда ребята едут с удоволь-
ствием, а некоторые отды-
хают по два заезда подряд. В
этом году в «Юность» было
продано 630 путевок на три
смены. Администрация стан-
ции и профсоюзный коми-
тет подарили каждой смене
поездку в дельфинарий. И
профсоюзный комитет заку-

пил еще яркую форму для
детей, отдыхавших в «Улыбке»
и «Юности».

В детском лагере «Крас-
ная гвоздика» в Бердянске
было организовано четыре
смены. В прошлом году этот
лагерь занял первое место в
Украине среди детских оз-
доровительных учреждений.
Всего в «Красную гвоздику»
было продано 480 путевок.

Особо хочется отметить
внимание к детям с ограни-
ченными возможностями. Так,
четыре ребёнка с диагнозом
ДЦП прошли в этом году лече-
ние в санатории «Карпаты» в
Трускавце. Кроме того, проф-
союзный комитет станции
впервые сотрудничал с детс-
ким вертебрологом в санато-
рии «Арктика» в Бердянске.
Это стало очень удачным вы-
бором — родители оценили
предложенный вариант. Сана-
торий хорошо приспособлен
под особых отдыхающих, пе-
редвигающихся на колясках. 

Лариса ЮРЬЕВА

Для взрослых и детей —
выбираем лучшее!

Нарада керівників навчально-трену-
вальних центрів АЕС України відбулася в
НТЦ Хмельницької АЕС. Відповідні наради є
регулярними і проводяться раз на квартал
на майданчиках АЕС України почергово.

У нараді, що проходила під головуванням
виконавчого директора з ядерної та радіаційної
безпеки і науково-технічної підтримки Компанії
Наталії Шумкової, взяли участь представники
ДП НАЕК «Енергоатом», заступники головних
інженерів з підготовки персоналу Рівненської,
Запорізької, Южно-Української, Хмельницької
атомних станцій, а також їх заступники.

Присутні обговорили питання ефективності
системи підготовки персоналу на АЕС України,
матеріально-технічного забезпечення, якість

методичних розробок для навчання різних
категорій персоналу, інші актуальні питання
функціонування НТЦ.

Відкриваючи захід, Наталія Шумкова наго-
лосила, що Енергоатом справедливо може
пишатися тим, що на українських АЕС створена
сучасна система підготовки персоналу, яка від-
повідає всім міжнародним вимогам і є «запору-
кою безпеки функціонування АЕС України».

Учасники наради привітали колектив
навчально-тренувального центру Хмельницької
АЕС з 30-річним ювілеєм, наголосивши, що
саме він є лідером школи підготовки персоналу
АЕС, відзначається системністю підходу, про-
фесіоналізмом та небайдужим ставленням до
виконання своїх обов’язків.

АТОМНІ НОВИНИ

Лідери у підготовці персоналу для АЕС
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Захищати інтереси членів профспілки, підвищувати її імідж, зміцнювати солідарність і єдність — це основа і сила профспілки

14 ЖОВТНЯ — ДЕНЬ ЗАХИСНИКА УКРАЇНИ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
Та й на самих змаган-

нях атмосфера була доб-
розичливою, — розповідає
капітан збірної. — Усі спорт-
смени бажали один одному
успіху, усміхалися, обійма-
лися. Не так, як часом,
буває у нас на змаганнях,
коли суперник ледь не во-
рог. Я там зустрів іракську
збірну, їх 9 чоловік приїхало,
поспілкувався з ними, тро-
хи арабську ще пам’ятаю
(Олександр — учасник бо-
йових дій в Іраку. — Ред.),
обмінялися адресами на
фейсбуці. З канадцями,
німцями були теплі стосун-
ки. У останній день змагань
почали обмінюватися фор-
мами зі спортсменами ін-
ших країн, я переживав, у

чому вийдуть наші хлоп-
ці, коли прилетять у Київ:
куртки від однієї збірної,
кепки, футболки — від ін-
шої. Але    й сам помінявся з
канадським спортсменом
курткою…

17 країн брали участь
у Іграх Нескорених. Дуже
сильні атлети з обмежени-
ми можливостями були у
американців, майже у кож-
ній дисципліні або виграва-
ли, або ставали призерами.
Не поступалися їм канадці,
французи, британці. Але
виявилося, що і ми сильні!
Хоча дехто казав, що укра-

їнці перший раз приїхали,
вони дебютанти, їм ще вчи-
тися треба.

За рахунок чого були та-
кі успіхи? По-перше, прой-
шов нормальний відбір до
національної збірної. Орга-
нізатори разом з тренера-
ми, психологами правиль-
но налаштували хлопців,
підготовлених як фізично,
так і морально. Була моти-
вація — гідно представити
Україну, показати себе. Ми
відразу зрозуміли, що тре-
ба давати бій, адже бачили,
які спортсмени приїхали —
справжні культуристи. Тре-
нувалися двічі на день.

Була шалена підтримка
вболівальників. Навіть за-
питували, що там відбува-
ється у секторах, де висту-
пають українці, чому всі
так галасують? Наші вбо-
лівальники — то діаспора,
група підтримки, що при-
їхала з нами, тренери,
спортсмени збірної, які за-
кінчували свої виступи і
мчали туди, де виступали
їхні товариші по команді.
Неодноразово зустрічався
з нашими хлопцями принц
Гаррі, чули від нього щирі і
підбадьорливі слова.

Я на собі відчув силу
підтримки вболівальників,
і особливо команди, коли
стартував у своїй дисцип-
ліні — веслуванні на трена-
жерах. Хлопці так горлали,
що я боявся не почути
сирену, яка сповіщає про
старт. Дистанція ж корот-
ка, і втрата навіть одного
метра могла призвести до
програшу. За одну хвилину
мені вдалося провеслува-
ти 389 метрів. Цього для
золотої медалі вистачило.
Та я сподівався, що буде
400 метрів, але тренажери
нові, їх важче тягнути.

Усі наші спортивні бата-
лії виводилися на великі
екрани для глядачів. Моя
дружина Леся спостеріга-
ла за усім цим і казала, що
видовище дуже цікаве. До
речі, вона також спорт-
сменка, займалася легкою

атлетикою. Зараз — «мій
головний тренер», розроб-
ляє дієту, стежить за режи-
мом харчування.

Тренувальні бази були
розкидані по місту. До ста-
діону з легкої атлетики до-
биратися, наприклад, з го-
дину, возили автобусами,
але у Торонто пробки ще
«кращі», ніж у Києві, тому
нас супроводжував ескорт
у складі 4-5 мотоциклістів.
Взагалі організація змагань
була на дуже високому
рівні. Таке враження, що ми
потрапили на чемпіонат
світу чи олімпійські ігри. Усі
команди поселили в таке
собі олімпійське село, жили
в одному багатоповерхово-
му готелі з класними номе-
рами. Смачно годували. У
вільний від змагань час нам
організували екскурсію на
Ніагарський водоспад. По-
бували в Сі-Ен-Таурі — най-
вищій (понад 553 метри)
оглядовій і телекомуніка-
ційній вежі Західної півку-
лі. Поряд з нею відвідали
величезний акваріум, який
відкрили нещодавно. 

Звичайно ж, не обійш-
лося без певних склад-
нощів. Деяким із наших
спортсменів довелося пов-
торно пройти категори-
зацію, іноді давала збої
електронна система, в ре-
зультаті чого одного із
українських учасників не
виявилося у списках на

конкретній дистанції, хо-
ча заявка була зроблена.
Треба було ходити до ор-
ганізаторів змагань, доводи-
ти, пояснювати. А це шма-
ток нервів і певні труднощі.
Під час змагань некорек-
тно поводилися британські
велогонщики, штовхали ін-
ших спортсменів під час
заїзду, дісталося і нашо-
му. Усі збірні подали про-
тест, але у суддів не було
підтвердження — відіофік-
сації, тому й нічого не вда-
лося довести. Не зовсім
досконалими були і пра-
вила. Наш Вадим Свири-
денко був найушкодже-
нішим з усіх хлопців, з
чотирма ампутаціями. Але
чомусь змагався у катего-
рії з тими спортсменами,
які фізично здоровіші.

Нині наші хлопці уже
роз’їхалися по домівках,
отримавши нагороди від
Президента України, війсь-
ковослужбовці — чергові
звання у своїх відомствах.
Сподіваємося, що і матері-
альне заохочення буде. У
листопаді дізнаємося, чи
дадуть Україні більшу квоту
на виступи у наступних Іг-
рах Нескорених. Вона за-
лежить не тільки від того,
як показала себе збірна на
попередніх змаганнях, а й
ще наскільки економічно
спроможна держава. 

Людмила ГАП’ЮК
Фото автора

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)
После школы учился в

Якутии, окончил техникум,
получил специальность гор-
ный электромеханик.

В 1993 году семья Тро-
ценко вернулась в Желтые
Воды, а Эдуард, как настоя-
щий мужчина, пошел слу-
жить в украинскую армию.
После демобилизации при-
шлось молодому специали-
сту работать на многих жел-
товодских предприятиях,
попробовать служить в ар-
мии по контракту. Вскоре
Эдуард устраивается ра-
ботать в ООО «Восток-Ру-
да», трудится горнорабо-
чим, люковым, взрывником,
машинистом. 

И хоть Эдуард из семьи
военного, он никогда не
думал, что придется с ору-
жием в руках защищать
свою Родину. В 2015 году

был призван в ряды Воору-
женных Сил Украины в чет-
вертую волну мобилизации.
Срочную службу проходил
в ракетных войсках, а так
как был взрывником в шах-
те, попал в саперы десант-
ных войск. Отслужил в зва-
нии старшины полтора года
Эдуард Троценко старшим
сапером в 25-й аэромо-
бильной бригаде, которая
дислоцируется в Гвардейс-
ком Днепропетровской об-
ласти. Воевал под Авдеев-
кой и в районе Карловского
водохранилища. В зоне вни-
мания бригады были все
позиции вокруг Авдеевки.
Основная задача, которая
ставилась перед военными
25-й бригады, — удержать
Авдеевку. Также ребята
держали рубежи промзо-
ны, обеспечивали безопас-
ность блокпостов, разми-
нировали поля.

Эдуард благодарен ко-
мандирам и опытным бое-
вым товарищам за науку,
ведь именно практические
азы военной службы были
самыми важными. Не сбра-
сывает со счетов наш герой
и психологическую готов-
ность бойца воевать на пе-
редовой, говорит, что если
ты морально слаб, можешь и
себе навредить, и товари-
щей подставить. Нельзя при-
выкать и думать, что война
где-то там далеко, а у нас
здесь мирная жизнь. Эта
мирная жизнь дается вели-
кой ценой — жизнью наших

лучших ребят. И если кто-то
скептически относится к
событиям на востоке стра-
ны, я всегда советую — по-
езжайте, послужите, осмот-
ритесь, — говорит Эдуард
Троценко.

На вопрос о том, что по-
могало в боях, Эдуард ска-
зал очень просто: «Всегда
был с мыслью быстрее до-
браться до телефона и по-
звонить жене, услышать ее
голос, перекинуться парой
слов с сынишкой. После
таких разговоров как будто
рождаешься заново,  а силы
прибывают, как моральные,
так и физические». Также
наш герой рассказал о важ-
ности на фронте капелла-
нов, многие из которых не
только лечат души бойцам,
но и воюют с оружием в
руках.

«Очень поддерживала
меня дочь Алина, которая
учится на психолога в уни-
верситете, организовывала
волонтерские акции. Сей-
час она поступила еще на
одну специальность, свя-
занную с военным делом, —
с волнением рассказывает
Эдуард. — У нас в семье
разногласий идти служить
или не идти, не было. Жена
всегда поддерживает меня.
Я прожил со Светланой 13
лет, и просто их даже не
заметил. Она у меня надеж-
ная спутница жизни, могу
даже сказать идеальная же-
на. И очень рад, что могу вот
так, на страницах газеты,

признаться ей в искренней
любви».

После службы Эдуард
Троценко не сразу пошел
работать, ведь Восток-Руда
прекратила свою работу.
Прошел реабилитацию и
считает, что очень важно
привести себя в норму
после службы, и пройти
это испытание обязательно
вместе с семьей, как сде-
лал он. Спустя несколько
месяцев после демобили-
зации, начал трудоустраи-
ваться. Пришел на ком-
бинат на собеседование,
предложили ехать работать
на Новоконстантиновскую
шахту, но уж очень хотелось
ему быть ближе к семье.
Поэтому не побоялся ос-
ваивать новую специаль-
ность. Сегодня Эдуард Тро-
ценко работает на ГМЗ
чистильщиком. Планирует
осваивать новую профес-
сию — аппаратчика.

Вот такой разговор сос-
тоялся у нас с настоящим
героем, хотя он таковым
себя не считает, говорит,
что просто выполнял свой
долг. Он в боях не один раз
доказывал свою верность
Родине, а сегодня зачис-
лен в оперативный резерв
и значит — в любой момент
готов снова взять оружие в
руки, чтобы отстаивать ру-
бежи своей страны.

Подготовила
Елена МАЛООК

Фото
Татьяны КОРСУНОВСКОЙ

Козацькому роду нема переводу

Украина — моя Родина, хочу,
чтобы здесь жили мои дети и внуки

АЕС-ВИШ-СТУДЕНТ

З годинником від міністра Арсе-

на Авакова

Ще 14 молодих людей
проторували собі шлях у про-
фесію. Зустріч з членами комі-
сії з профвідбору є останньою
ланкою у процесі їхнього пра-
цевлаштування. Їй передува-
ли співбесіди з керівництвом
підрозділів, ретельний медог-
ляд і психофізіологічне обсте-
ження. Тож уже найближчим
часом випускники вишів увіл-
лються у великий колектив
енергетиків Южно-Української
атомної станції.

Аби отримати роботу на
АЕС, вони виконали свою час-
тину тристороннього догово-
ру — успішно опановували
знання та дотримувалися нав-
чальної дисципліни. Виші зі
свого боку регулярно нада-
вали інформацію про їхню
успішність, а підприємство
морально та матеріально сти-
мулювало в процесі навчання:
кращі з них нагороджували-
ся грамотами та подяками, а
також отримували стипендії
компанії «Енергоатом». У рам-
ках угоди майбутнім молодим
фахівцям також було нада-
но можливість проходити ви-
робничу та переддипломну
практику у профільних цехах і
підрозділах АЕС. Тут їх не лише
знайомили з азами майбут-
ньої професії, а й допомагали
з вибором тем для дипломних
проектів. Нині ж виконано фі-
нальну частину договору, яка
полягає в обов’язковому пра-
цевлаштуванні.

Серед нових атомників —
випускники Одеського націо-
нального політехнічного уні-
верситету (ОНПУ) та Вінниць-
кого національного технічного
університету (ВНТУ). Вони
працюватимуть у реакторних і
турбінних цехах, відділі ядер-
ної безпеки, енергоремонтно-
му підрозділі, службі надійнос-
ті, ресурсу та продовження
експлуатації, цеху теплової ав-
томатики і вимірювань, служ-
бі інформаційних технологій,
електричному та хімічному
цехах АЕС.

Євген Важов закінчив
ВНТУ, за тристороннім дого-
вором прийнятий на роботу до
електричного цеху електрос-
люсарем 3 розряду: «Я вчився

не для того, щоб просто отри-
мати диплом, а щоб мати
роботу. Коли вперше потра-
пив на АЕС, вразили масшта-
би, була навіть якась розгуб-
леність. Та вже на наступних
практиках ставив питання, діз-
нався багато інформації для
майбутнього диплому. Вва-
жаю, що тут перспективна
робота, на якій можна досягти
значних висот».

Сергій Фоменко, випус-
кник ОНПУ, у рамках тристо-
роннього договору працев-
лаштований інженером-тех-
нологом у службу надійності,
ресурсу та продовження екс-
плуатації: «Я закінчив виш за
фахом «атомна енергетика».
Двічі за підсумками сесії отри-
мував стипендію НАЕК «Енер-
гоатом». Проходив практику
на станції. Зараз отримав робо-
ту. Все дуже подобається. Як-
що стараєшся, то усе вийде».

ВП «Южно-Українська АЕС»
у рамках угод про підготовку
молодих спеціалістів тісно
співпрацює з 7 профільними
вищими навчальними закла-
дами, які готують фахівців для
атомної енергетики: Київсь-
кою, Одеською, Львівською та
Харківською політехніками, а
також з Київським і Вінниць-
ким національними та Українсь-
ким державним хіміко-техно-
логічним університетами.

З початку нинішнього року
за тристоронніми договорами
на підприємство вже працев-
лаштовано 7 молодих фахів-
ців. Щорічно у рамках таких
угод на ЮУАЕС приймають
20-30 випускників профільних
вишів. Завдяки цьому омолод-
жується кадровий склад під-
приємства, а на роботу по-
трапляють найталановитіші
студенти.

За підсумками корпора-
тивної партнерської перевірки
Всесвітньої асоціації опера-
торів атомних станцій, що
пройшла у ВП ЮУАЕС 2015
року, систему тристоронніх
договорів «АЕС-виш-студент»
було внесено до переліку по-
зитивних практик підприєм-
ства, які зазвичай рекоменду-
ються для впровадження на
інших атомних майданчиках.

Посвята в атомники
У вересні на Южно-Українській АЕС пройшла зустріч

представників адміністрації станції — членів комісії з
професійного відбору — з молодими фахівцями, яких
беруть на роботу по завершенні навчання в рамках три-
сторонніх договорів «АЕС-виш-студент». Захід, по суті,
є посвятою в молоді атомники.

У цьогорічному конкурсі
окрім переможців регіональ-
них конкурсів з міст атомників
взяли участь також школярі
Іванківського району Київської
області. Загалом, тематика
рефератів та наукових робіт
вирізнялася різноманіттям та
глибиною. Юні науковці роз-
глянули питання зберігання та
захоронення радіоактивних
відходів, удосконалення вод-
но-хімічного контролю на АЕС,
екологічні аспекти, пробле-
ми та перспективи розвитку
ядерної енергетики та ін.

Учасники конкурсу здій-
снювали свої спостереження
та проводили власні дослід-
ження. За результатами оцін-
ки журі, перше місце посіла

Надія Волохова, яка представ-
ляла Южно-Українську АЕС.
Друге та третє місця у пред-
ставників Рівненської АЕС. 

Двох учасників, які пред-
ставляли Хмельницьку АЕС,
було відзначено дипломами
за оригінальність та повноту
розкриття теми.

Переможці конкурсу були
нагороджені грамотами та
цінними призами від ДП НАЕК
«Енергоатом» і Українського
ядерного товариства, а всім
учасникам конкурсу були вру-
чені грамоти за активну участь
і подарунки.

Випускники, що взяли
участь у конкурсі, планують
поєднати своє майбутнє з
атомною енергетикою.

ВСЕУКРАЇНСЬКИЙ КОНКУРС РЕФЕРАТІВ

«Ядерна енергетика і світ»
У Києві проходив фінальний етап Всеукраїнського кон-

курсу рефератів «Ядерна енергетика і світ», де взяли участь
16 переможців першого етапу, який відбувався в міс-
тах-супутниках АЕС. Другий рік поспіль юних науковців
гостинно приймав Національний технічний університет
України «Київський політехнічний інститут ім. Ігоря Сі-
корського», на базі якого і йшов захист рефератів. До скла-
ду компетентного журі, яке оцінювало учасників конкурсу
рефератів, входили представники Українського ядерного
товариства, Енергоатома та НТУУ «КПІ».
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

З ТУРБОТОЮ ПРО ВЕТЕРАНІВ МАРШРУТИ ВИХІДНОГО ДНЯ СПІЛЧАН

Вихід на пенсію для працівників За-
порізької АЕС не привід сумувати. Багато
пенсіонерів об’єднуються в клуби за ін-
тересами, регулярно зустрічаються та
продовжують активне життя, вони хочуть
знати, як працює і чим живе рідне підпри-
ємство.

У клубі «Вогник» зібралися на традиційну
зустріч колишні працівники електричного
цеху і цеху електричних мереж. На такі зуст-
річі зазвичай приходить багато людей —
приємно побачитися з колегами, згадати
роки роботи на підприємстві, поділитися
новинами.

Завідувач музею історії і трудової слави
ЗАЕС Тетяна Ріскальчук розповіла присутнім
про досягнення колективу станції за поточ-
ний рік. Це роботи з продовження терміну
експлуатації енергоблока №3, відкриття тре-
нажерного комплексу спеціальної підготов-
ки ремонтного персоналу для атомної енер-
гетики. А ще — заходи з реалізації проекту
розширення відкритого розподільного при-
строю ВРП-750 для подальшого підключен-
ня повітряної лінії електропередач «Запо-
різька АЕС — підстанція Каховська».

Присутні не тільки з цікавістю слухали, а й
ставили запитання про поточну роботу, що
проводиться на блоках модернізації. На-
чальник ЕЦ по роботі з персоналом Валерій
Решетніков розповів про масштабні роботи,
які проводить персонал цеху на підприєм-
стві. Він подякував ветеранам цеху за досвід,
який вони передали молоді, за працю, яку
вклали в розвиток електричного цеху і атом-
ної енергетики. До речі, цех за останні роки
оновився: середній вік колективу — менше
40 років.

Цікавиться життям станції Геннадій Да-
виденко. Сьогодні йому 80. На пенсії він
зайнявся науковою діяльністю: створював
альбоми зі схемами, писав навчальні мате-
ріали, які на підприємстві мають великий
попит. Наприклад, альбом кабельних ліній
перевидається вже вп’яте. Його розробками
зацікавилися спеціалізовані виші. І сьогодні
студенти займаються по методиках Геннадія
Давиденка.

«Вогник» — це радість зустрічей
та спілкування

СПОРТИВНІ ТАЛАНТИ АТОМНИХ МІСТ

В Петриковке прошел 10-й юбилей-
ный этно-фестиваль «Петриківський
дивоцвіт». Масштабное культурное дей-
ство за последние три года изменило
свой формат с ярмарки на фестиваль.
Днепродзержинская ООП организовала
поездку на фестиваль для сотрудников
СМСЧ-8, ГП «Барьер» и ГП «Смолы».

В этом году «Петриківський дивоцвіт»
увеличил свои масштабы почти в два
раза по сравнению с прошлыми годами.
В тот день Петриковка праздновала свой
юбилей — 245 лет. Этот поселок — визит-
ка Днепропетровщины, бренд Украины!
Благодаря Петриковской росписи, кото-
рая внесена в список всемирного не-
материального наследия ЮНЕСКО, Дне-
пропетровщину и Украину знают во всем
мире. Жители Петриковки сохранили
свою самобытность, традиции и разви-
вают свое культурное достояние —
Петриковскую роспись.

Этот фестиваль проводится с 2008
года. Он доносит до нас исторические
традиции украинского искусства, народ-
ных ремесел, привлекает внимание гос-
тей и жителей области к достижениям
народного творчества и традиций Дне-
пропетровщины. Культурологи считают,
что «Петриківський дивоцвіт» составляет
серьезную конкуренцию даже «Сорочинс-
кой ярмарке».

В этом году на фестивале были пред-
ставлены работы народных мастеров
всех городов и районов области — мас-
теров авторской куклы, вышивальщиц,
художников, мастеров игрушек и орига-

ми, кузнецов, скульпторов и, конечно,
мастеров Петриковской росписи. В рам-
ках праздника прошла и традиционная
«Петриковская ярмарка», на которой
свою вкусную продукцию представили
фермеры, дачники и огородники со всей
области.

В течение дня здесь проходили множе-
ство мастер-классов, конкурсов, в част-
ности, «Лучший рыбак». Были организова-
ны поляны вареников, меда, выпечки и
сала! «Выставочные поляны» с лучшими
достижениями и изделиями из всех угол-
ков Днепропетровщины. Был зафикси-
рован и рекорд Украины, на «Художест-
венной поляне» зарегистрировано самое
длинное панно, украшенное Петриковской
росписью.

Зажигали эмоции группы «ТІК», «Эква-
тор», «А-фронт» и другие.

Оксана КОЗИЦКАЯ,
представитель Атомпрофсоюза

в Днепродзержинской ООП

Поездка на Петриковский
этно-фестиваль

В сентябре город Киев принимал
чемпионат Украины по спортивному
ориентированию среди юношей и юнио-
ров, собрав 615 участников. Спорт-
смены ККСС «Олимп» ОП ЮУАЭС, пред-
ставляющие Николаевскую область на
данных соревнованиях, выступали в
составе 9 человек. В этом году в спор-
тивной копилке наших ребят уже есть
18 медалей с 4-х чемпионатов Украины
среди спортсменов разного возраста. И
вот новый старт — и новые победы!

Победителем чемпионата Украины в
Киеве по группе Ж-14 (дистанция пролог)
стала южноукраинка Овчаренко Лилия.
Серебро и бронзу завоевала Гуценко
Елизавета, выступающая по группе более
старших спортсменов (группа Ж-18) на
дистанции масстарт и гандекап. Еще од-
ну бронзовую медаль в копилку нашей
команды принес Граждан Никита (группа
М-14, дистанция гандекап).

Но главную сенсацию соревнований
преподнесли южноукраинские спортсме-
ны, выступающие в 4-этапной эстафете
по группе МЖ-14.

Среди 34-х команд, заявленных на уча-
стие в данном виде программы, на всех эта-
пах шла упорная борьба. Команда наших
ребят (Сухорукова Анна, Кондратевич Мак-
сим, Граждан Никита, Овчаренко Лилия)
после первого этапа была на 10-м месте, на
финише второго этапа — 5-ми. Отлично
пройденный третий этап выводит нашу
команду на 2-е место. На последнем этапе
стартует Овчаренко Л., которая всю дистан-
цию идет «плечо в плечо» со спортсменкой
из Киевской команды, но за несколько мет-

ров до финиша Лиля буквально «вырывает»
победу, принося золото команде Нико-
лаевской области.

Поздравляем юных «олимповцев» и
тренера-преподавателя секции спортив-
ного ориентирования Свидницкую Л.Г.,
успешно защищающих спортивную честь
Николаевщины на чемпионатах Украины.

Южноукраинские ориентировщики
также приняли участие во Всеукраинских
соревнованиях по спортивному ориенти-
рованию «Олешківська Січ-2017», кото-
рые состоялись в с. Саги Олешковского
района Херсонской области. Домой наши
ребята вернулись с 8 медалями разного
достоинства: по три золотых и серебря-
ных, две бронзовые.

Екатерина СПАНЧАК,
зав. ОРДиЮС ККСС «Олимп»

На фото верхний ряд слева направо: КОНДРАТЕВИЧ

Максим, СУХОРУКОВА Анна, ОВЧАРЕНКО Лилия,

ГРАЖДАН Никита, МОХОВА Кристина, ГУЦЕНКО

Елизавета, ПАНКОВА Анастасия; нижний ряд:

СВИДНИЦКИЙ Вадим, КУЧМИЙ Станислав

Новый старт —
новые победы

Відбірковий тур відбувся
в місті Рівне за участю 300
спортсменів країни. Це етап
для формування команди
збірної України, яка у листо-
паді вирушає на чемпіонат
Європи в Молдову.

Золото для команди об-
ласті завоював енергодарсь-
кий спортсмен Олександр Со-
колик (вікова категорія до 16
років). Він став чемпіоном
України в найпрестижнішій,
абсолютній, ваговій категорії
«95 кг +».

Тепер уже у складі укра-
їнської збірної Олександр
Соколик вирушить на чем-
піонат Європи з сумо в Мол-
дову. А навесні 2018 року
візьме участь у чемпіонаті
світу з сумо, який пройде в
Таїланді!

Запорізьку область пред-
ставила збірна з 15 спортсме-
нів Василівки та Енергодара.
Обидва міста подарували Ук-
раїні чемпіонів світу і Європи

в японській боротьбі. Збірна
Запорізької області посіла
друге місце в командних зма-
ганнях «стінка на стінку». 

На змагання юних енерго-
дарських спортсменів готува-
ли заслужений тренер України
Андрій Воробйов і майстер
спорту міжнародного класу
Станіслав Тілінін.

Попереду — чемпіонат Європи
Вихованець дитячо-юнацької спортивної школи Запо-

різької АЕС Олександр Соколик посів перше місце у чемпіо-
наті України з сумо у віковій категорії 12–16 років і поїде на
чемпіонат Європи.

Вітрильні змагання за
традицією завершили го-
ночний сезон в акваторії Ка-
ховського моря регатою
крейсерських яхт на Кубок
Каховського моря. Організа-
тором змагань стала Енер-
годарська міська вітрильна
федерація.

У гонках взяли участь 37
яхт з Енергодара, Запоріжжя,
Нікополя, Дніпра, Кривого Ро-
гу і Харкова. Показово, що в
трьох із шести стартових груп
енергодарські яхтсмени були
визнані найсильнішими. Екі-
пажі двох яхт, які представля-
ють Запорізьку АЕС, «Гетьман»
і «Еола» підтвердили звання
найсильніших у своїх категорі-
ях. Яхта «Еола» (капітан Во-
лодимир Конюхов) здобула
перемогу серед тонників. Ях-
та «Гетьман» (капітан Олег
Содома) лідирувала в класі
чвертьтонників.  

У класі 3/4-тонників здо-
був перемогу екіпаж «Північної
Кароліни» (капітан Віктор Полі-
хранов).

У енергодарців —
відмінні результати


